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PROTOKÓŁ nr LII/2014  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 24 września 2014 r. w godz. 1000 – 1330  

w sali konferencyjnej w Parku Naukowo-Technologicznym Polska – Wschód Sp. z o.o.  
 w Suwałkach przy ul. Innowacyjnej 1 

 
 
 

 Obradom przewodniczył Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Suwałkach. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
21 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

Radni obecni: 
 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 

2. Agnieszka Barszczewska, 

3. Zbigniew R. De-Mezer,  

4. Grzegorz Gorlo, 

5. Dorota A. Jabłońska,  

6. Adam Kacprzyk,  

7. Zdzisław Koncewicz,  

8. Stanisław Kulikowski, 

9. Janusz A. Krzesicki, 

10. Włodzimierz Marczewski, 

11. Adam Ołowniuk,  

12. Krzysztof Ołowniuk, 

13.  Leszek Perkowski, 

14. Zdzisław Przełomiec,  

15. Anna Ruszewska, 

16. Agnieszka Rzatkowska, 

17. Stanisław Sieczkowski,  

18. Jadwiga M. Szczypiń, 

19. Sławomir J. Szeszko, 

20. BoŜena Topczyłko,   

21. Tadeusz F. Zamaro. 
 

Radni nieobecni:  
1. Józef D. Kimera, 
2. Andrzej Turowski.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli: 
 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Sekretarz Miasta, Skarbnik Miasta, 
naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, 
prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji 
oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  

 
Ad pkt . 1.  
Otwarcie obrad.  

Andrzej Chuchnowski otwierając LII obrady Rady Miejskiej w Suwałkach powitał Bogdana 
Dyjuka – Przewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego, Czesława Renkiewicza – 
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę – Zastępców Prezydenta, 
Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – Sekretarza Miasta oraz 
wszystkich obecnych na sesji.  

 
Ad pkt . 2.  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek obrad radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub 
wnioski do porządku obrad.  
 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący 
porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr LI/2014 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 lipca 2014 roku. 

5. Informacja z wykonania budŜetu miasta za I półrocze 2014 roku. 

6. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących Projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015.      

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2015.    

8. Informacja z realizacji uchwały nr XII/102/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 
31 sierpnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Programu Zabezpieczenia Świadczeń 
Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki i Promocji  Zdrowia Mieszkańcom Suwałk 
do 2015 roku.     
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9. Informacja z realizacji Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej 
Osób Niepełnosprawnych w Mieście Suwałki do 2016 roku, za 2011-2013 r.     

10. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów.      

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu 
„Suwalska RODZINA PLUS”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2014 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Domu Pomocy 
Społecznej „Kalina” w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju 
Przedsiębiorczości w Suwałkach na lata 2014-2020. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis  
w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących 
nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta 
Suwałk. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2014 
- 2017.     

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 
komunikacji miejskiej na ternie miasta Suwałki oraz na terenie gminy Suwałki. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z ponoszenia  
opłat za wydanie dowodu rejestracyjnego oraz prawa jazdy z powodu zmiany 
administracyjnej. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą 
Bakałarzewską, zachodnią granicą miasta, ulicą Zastawie oraz byłą bocznicą 
kolejową w Suwałkach.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: 
Bakałarzewską, Mieszka I, 23 Października i granicami administracyjnymi miasta 
Suwałki.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego pomiędzy 
ulicą Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego  
za Rodzinnym Ogrodem Działkowym imienia Marii Konopnickiej w Suwałkach. 
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25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy RóŜanej w Suwałkach.    

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki 
odrębnych obwodów głosowania. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Władysława C.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Franciszka K.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Adama Sz.  
na działalność kierowników jednostek organizacyjnych, w szczególności dyrektorów 
szkół, w Suwałkach. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok.  

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014-2030. 

32. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

33. Wnioski i oświadczenia radnych.  

34. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt . 3.  

Przyjęcie protokołu nr LI/2014 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 lipca 2014 r.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokół L obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady 
Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później  
niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 23 września 2014 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr LI/2014 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został 
przyjęty. 

 
 
Ad pkt . 4.  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 lipca 2014 r.  
Informacja… stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 30 lipca 2014 r. została przyjęta.  
 
 
Ad pkt . 5.  
Informacja z wykonania budŜetu miasta za I półrocze 2014 roku. 
Informacja… stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 



5 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację z wykonania budŜetu miasta  
za I półrocze 2014 r. Prezydent Miasta Suwałk przedłoŜył w ustawowym terminie,  
tj. do 31 sierpnia br.  

Informacja… została opublikowana na stronie internetowej Biuletynu Informacji 
Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach, w zakładce Materiały sesyjnie i komisyjne oraz 
Zarządzenia Prezydenta Miasta. Ponadto zainteresowani radni otrzymali wersję papierową, 
która jest dostępna w Biurze Rady Miejskiej w pok. 118.  

Poinformował równieŜ, iŜ uchwałą nr RIO.V-00320-16/14 z dnia 26 sierpnia  
2014 roku skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie 
przedłoŜoną przez Prezydenta Miasta Suwałk informację o przebiegu wykonania budŜetu 
Miasta za pierwsze półrocze 2014 roku – bez uwag.                                                                                                                    
Uchwała nr RIO.V-00320-16/14… stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Wykonanie budŜetu miasta Suwałki za I półrocze 2014 roku było przedmiotem 
kontroli Komisji Rewizyjnej. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z wyników kontroli 
wykonania budŜetu miasta Suwałki za I półrocze 2014 roku otrzymali radni w materiałach 
sesyjnych.  

 Wykonanie budŜetu miasta Suwałki za I półrocze 2014 roku było przedmiotem obrad  
i dyskusji Komisji Finansowo - BudŜetowej w dniu 18 września br. Członkowie komisji nie 
wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z wykonania budŜetu miasta  
za I półrocze 2014 roku, została przyjęta.  

 
 
 

Ad pkt . 6  
Informacja z konsultacji społecznych dotyczących Projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015.  
Informacja… stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja z konsultacji projektu Programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego 
i o wolontariacie, na rok 2015 była przedmiotem posiedzeń: Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa w dniu 15 września br., Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 
16 września br., Komisji Finansowo-BudŜetowej w dniu 18 września br. oraz wspólnego 
posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki oraz Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 
24 września br.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z konsultacji projektu Programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2015, została przyjęta.  
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Ad pkt .7.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 
3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
na rok 2015.    

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Mariola Szczypiń przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/572/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015 
– stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 8 
Informacja z realizacji uchwały nr XII/102/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
31 sierpnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Programu Zabezpieczenia Świadczeń 
Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki i Promocji  Zdrowia Mieszkańcom Suwałk do 
2015 roku.    
Informacja… stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja….. była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 15 września br.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z realizacji uchwały  
nr XII/102/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie uchwalenia 
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Programu Zabezpieczenia Świadczeń Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki i Promocji 
Zdrowia Mieszkańcom Suwałk do 2015 roku, została przyjęta.  
 

Ad pkt . 9 
Informacja z realizacji Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób 
Niepełnosprawnych w Mieście Suwałki do 2016 roku, za 2011-2013 r.     
Informacja… stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja….. była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 15 września br.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z realizacji Programu Integracji 
Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych w Mieście Suwałki do 2016 
roku, za 2011-2013 r., została przyjęta.  

 

Ad pkt . 10 
Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów. 
Informacja… stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja….. była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 15 września br.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z konsultacji społecznych 
dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie powołania Suwalskiej 
Rady Seniorów, została przyjęta.  

 

Ad pkt . 11 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów.      

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 1 radny.  
 
Większością głosów została podjęta:  
 

UCHWAŁA nr LII/573/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów. 
– stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad pkt .12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu 
„Suwalska RODZINA PLUS”. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/574/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przyjęcia w Mieście Suwałki Programu „Suwalska RODZINA PLUS” 
– stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad pkt . 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2014 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr LII/575/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2014 ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
– stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad pkt .14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Domu Pomocy Społecznej 
„Kalina” w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/576/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie zmian w Statucie Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad pkt . 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju 
Przedsiębiorczości w Suwałkach na lata 2014-2020. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/577/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Przedsiębiorczości w Suwałkach na lata 2014-
2020. 
– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 16 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis  
w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących 
nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

Zdzisław Przełomiec w imieniu Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” odczytał wniosek  
o pojęcie uchwały. 
– załącznik nr 37 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/578/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane  
z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk 
– stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 17 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2014-2017.     

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/579/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2014-2017     
– stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad pkt . 18 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 
miejskiej na ternie miasta Suwałki oraz na terenie gminy Suwałki. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/580/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta 
Suwałki oraz na terenie gminy Suwałki 
– stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 

 
Ad pkt . 19 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z ponoszenia opłat za wydanie 
dowodu rejestracyjnego oraz prawa jazdy z powodu zmiany administracyjnej. 
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 50 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/581/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie zwolnienia z ponoszenia opłat za wydanie dowodu rejestracyjnego oraz 
prawa jazdy z powodu zmiany administracyjnej 
– stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 20.  
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Grzegorz Gorlo – w związku z zakończonym audytem w Suwalskim Ośrodku Kultury 
zapytał o wnioski pokontrolne i poprosił o udostępnienie radnym protokołu pokontrolnego. 
Zapytał teŜ o podjęte przez Prezydenta działania w kierunku usunięcia zaleceń. Poprosił  
o przedstawienie stanu organizacyjnego ośrodka i obowiązków jednostki w zakresie 
finansów.  
 
Zdzisław Przełomiec – zwrócił się z zapytaniem o moŜliwości i termin wykonania naprawy 
chodnika przy ul. Wojska Polskiego, 
- zapytał o moŜliwości zagospodarowania i ukwiecenia placu przy ul. Nowomiejskiej  
( za Policją), 
- zapytał czy ogólny rachunek finansowy za energię elektryczną w mieście, bilansuje się  
w związku z większą ilością imprez, koncertów i oddanymi do uŜytku nowymi obiektami 
oraz czy działania oszczędnościowe przyniosły efekty, 
- zapytał o poprawność uŜywanej formy- miasta Suwałk czy miasta Suwałki. 
 
Anna Ruszewska – zadała pytania: 
- czy Miasto Suwałki zamierza włączyć się do inicjatyw wymiany gospodarczej kulturalnej,      
oświatowej, pozyskiwania środków zewnętrznych jakie prowadzi Polsko - Litewska  Izba 
Handlowa, 
- czy miasto zamierza ogłosić konkurs na pracę dyplomową o tematyce związanej z miastem. 
Wpłynęłoby to na kreowanie wizerunku miasta, jak równieŜ umoŜliwiło wykorzystanie 
ewentualnych pomysłów i rozwiązań w planach, strategiach i działaniach na rzecz rozwoju 
miasta, 
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- czy w najbliŜszym czasie zamierza się podjąć działania zmierzające do nadania nazwy rondu 
na połączeniu ul. Armii Krajowej i ul. M. Reja. Zachęcała do oddania inicjatywy 
mieszkańcom poprzez ogłoszenie konsultacji społecznych, 
- w jaki sposób przebiega realizacja programu usuwania azbestu z budynków w Suwałkach 
i jak duŜo jest wniosków w tej sprawie. 
 
Dorota Jabłońska - mieszkańcy ul. Bakałarzewskiej zwrócili się z prośbą o ustanowienie 
ulicy wiodącej wzdłuŜ cmentarza – jednokierunkową, 
- zwróciła uwagę na niedokończone ścieŜki rowerowe tj. zjazd z ul. Jana Pawła II  
w ul. Świerkową oraz z ul. Buczka nad zalew Arkadia. Stanowi to duŜe utrudnienie 
szczególnie dzieciom. 
- zapytała czy miasto zamierza zmienić nazwy ulic, które noszą nazwy nieadekwatne do 
obecnego ustroju. 
 
Adam Ołowniuk  – prośba mieszkańców miasta, seniorów o redagowanie jednej strony duŜą 
czcionką.  
 
Janusz Krzesicki – zapytał, kiedy będzie moŜliwość poprawy zjazdów usytuowanych  
na chodnikach, przeznaczonych dla niepełnosprawnych poruszających się na wózkach 
inwalidzkich. 
 
Agnieszka Rzatkowska – poprosiła o informacje w sprawie statusu wszczętego 
postępowania w sprawie wykrytych nieprawidłowości w Parku Naukowo –Technologicznym 
Polska Wschód. Jak wygląda sprawa korekty finansowej związanej z tymi 
nieprawidłowościami.    
 
 Andrzej Chuchnowski zwrócił się z zapytaniem o moŜliwości usunięcia zabrudzeń  
na deptaku przy ul. Chłodnej i na Placu M. Konopnickiej, 
- apelował o podjęcie działań w kierunku wprowadzenia zakazu wyprzedzania i wymijania 
samochodów cięŜarowych na ul. Utrata i ul. Pułaskiego. 
 
 
 
Ad pkt . 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Bakałarzewską, 
zachodnią granicą miasta, ulicą Zastawie oraz byłą bocznicą kolejową w Suwałkach.  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  
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UCHWAŁA nr LII/582/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Bakałarzewską, zachodnią granicą miasta, 
ulicą Zastawie oraz byłą bocznicą kolejową w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 
Ad pkt . 22  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, 
Mieszka I, 23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałki.  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/583/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Mieszka I,  
23 Października i granicami administracyjnymi miasta Suwałki.  
– stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego pomiędzy ulicą Reja a ulicą 
Szpitalną w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 60 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr LII/584/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego pomiędzy ulicą Reja a ulicą Szpitalną w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 
Ad pkt . 24 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego za Rodzinnym Ogrodem 
Działkowym imienia Marii Konopnickiej w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 62 do protokołu. 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 63 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/585/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego za Rodzinnym Ogrodem Działkowym imienia Marii 
Konopnickiej w Suwałkach. 
– stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 
Ad pkt . 25 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy RóŜanej w Suwałkach.    

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 65 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 66 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 67 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr LII/586/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy RóŜanej  
w Suwałkach  
– stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 
Ad pkt . 26 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki 
odrębnych obwodów głosowania. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 69 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 70 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/587/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki odrębnych obwodów głosowania 
– stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 27 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Władysława C.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
– załącznik nr 72 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/588/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Władysława C. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk 
– stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
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Ad pkt . 28 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Franciszka K.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach. 

Zbigniew De - Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
– załącznik nr 74 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/589/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Franciszka K. na działalność dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach  
– stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 29 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Adama Sz.  
na działalność kierowników jednostek organizacyjnych, w szczególności dyrektorów szkół, 
w Suwałkach. 

Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
– załącznik nr 76 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

 
 

UCHWAŁA nr LII/590/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Adama Sz. na działalność kierowników jednostek 
organizacyjnych, w szczególności dyrektorów szkół, w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 30 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– załączniki nr 78 i 79 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 80 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr LII/591/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok  
– stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 31  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2014-2030. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 82 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 83 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

 
UCHWAŁA nr LII/592/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 września 2014 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014-2030 
– stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 32 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Prezydent Miasta Czesław Renkiewicz oraz 
wskazani kierownicy jednostek organizacyjnych. 
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Grzegorzowi Gorlo w zakresie kontroli w SOK. Prezydent poinformował, iŜ zasadą jest,  
Ŝe w okolicznościach zmian organizacyjnych w jednostkach miejskich przeprowadzana jest 
kontrola.  W Suwalskim Ośrodku Kultury trwała od marca do czerwca br. Zakończone 
postępowanie wykazało kilka nieprawidłowości na płaszczyźnie gospodarki finansowej.  
W sprawozdaniu zwrócono uwagę na 3 istotne sprawy tj. dokonywanie zmian w planie 
finansowym z naruszeniem ustawy o finansach publicznych, zaciąganie zobowiązań poza 
planem oraz nieterminowe regulowanie zobowiązań finansowych na kwotę ponad 100 tys. zł. 
dokładnie 136 tys. zł. Stwierdzone nieprawidłowości były przedmiotem przedstawionych 
przesz jednostkę wyjaśnień, a obecnie są przedmiotem analizy prawniczej. Głównie pod 
względem naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Suwalski Ośrodek Kultury jest 
samorządową instytucją kultury, posiadającą osobowość prawną i funkcjonuje w oparciu  
o ustawę o finansach publicznych i ustawę o prowadzeniu działalności kulturalnej. Miasto 
przekazuje jednostce dotacje - podmiotową i celową, z których zobowiązana jest rozliczyć 
się. Inne dochody stanowią m.in. duŜe środki pozyskane z funduszy zewnętrznych, czy 
sprzedaŜy biletów. Ponadto Prezydent poinformował, Ŝe sprawozdanie pokontrolne jest do 
dyspozycji chętnych radnych, nie mniej jednak powinno być dostępne w BIP, na stronie 
internetowej jednostki. Z uwagi na stwierdzone nieprawidłowości w jednostce, Prezydent nie 
przyznał dyrektorowi rocznej nagrody. Ostatecznej decyzji w zakresie skierowania sprawy do 
Rzecznika Dyscypliny Finansowej RIO jeszcze nie podjął, czeka na analizę prawną. 

Grzegorz Gorlo zapytał, czy często dochodzi do naruszenia dyscypliny finansowej przez 
jednostki i spółki miejskie.  

Prezydent odpowiedział, Ŝe takie sytuacje zdarzają się, niejednokrotnie dotyczą spraw czysto 
technicznych o małej wadze. Obecnie są dwa wnioski. 

Zdzisławowi Przełomcowi w kwestii terenu u zbiegu ulic Nowomiejskiej, Świerkowej  
i Pułaskiego poinformował, Ŝe jest on objęty planem zagospodarowania przestrzennego.   
W części przeznaczony jest na usługi publiczne. Teren ten jednak jest nieuregulowany pod 
względem własnościowym. Jest potrzeba podjęcia działania scaleniowych, czy ustalenia 
spadkobierców. Prezydent jest za pozostawieniem terenu jako przestrzeni na uroczystości  
i imprezy, ale odpowiednio zagospodarowanego. Obecnie priorytet stanowi remont  
ul. Nowomiejskiej. Starania o środki z projektu tzw. „schetynówek” nie powiódł się. Miasto 
jest przygotowane do kolejnego, trzeciego podejścia.  W planach ujęte są m.in. tereny pod 
budowę parkingów.  
      W kwestii opłat za energię elektryczną stwierdził, Ŝe w wyniku utworzenia grupy 
zakupowej, wymianie opraw na typu LED, Miasto uzyskuje oszczędności. W trakcie  
są procedury przetargowe na montaŜ regulatorów napięcia, co stanowić będzie kolejne źródło 
oszczędności.  

W odniesieniu do poprawności formy - miasta Suwałk i miasta Suwałki 
poinformował, iŜ wg specjalistów językowych obie formy są poprawne.  

Annie Ruszewskiej w sprawie powołania izby gospodarczej Polska - Litwa. 
Prezydent uwaŜa, Ŝe taki organizm gospodarczy jest potrzebny. Potwierdzenie 
funkcjonowania takiej współpracy uzyskał podczas rozmów z radcą z konsulatu Polski  
w Wilnie. Jednak inicjatywa przedsięwzięcia winna wyjść od przedsiębiorców. Prezydent 
zapowiedział prowadzenie rozmów z przedsiębiorcami suwalskimi z udziałem 
przedstawiciela z konsulatu. 

Prezydent, ogłoszenie konkursu na ciekawą pracę dyplomową o tematyce lokalnej -  
o Suwałkach, uznał za dobry pomysł. 

W kwestii nazwy ronda poinformował, Ŝe w okolicznościach pojawienia się 
inicjatywy od mieszkańców, czy radnych, podjęte zostaną stosowne działania. JeŜeli nie 
będzie pomysłu inicjatywa podjęta zostanie ze strony urzędu. 
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Program usuwania azbestu jest realizowany na terenie Suwałk od wielu lat. W latach 
2006 - 2013 skorzystało z niego 900 uŜytkowników. Zdjęto 1790 ton na sumę ok.1mln zł.  
Realizację programu ocenił dobrze.  

 
 Dorocie Jabłońskiej  w  kwestii ustanowienia ruchu jednokierunkowego na ul. 
Bakałarzewskiej,  uznał problem za dyskusyjny z uwagi na kategorię drogi i usytuowanie. 
  W kwestii zmiany nazw ulic, Prezydent czeka na inicjatywę zewnętrzną równieŜ  
od radnych. 

Agnieszce Rzatkowskiej w sprawie sytuacji w Parku Naukowo -Technologicznym.  
W wyniku postępowania prokuratorskiego w stosunku do określonych osób, nie dopatrzono 
się działań pracowników na szkodę spółki. Natomiast decyzje Prezydenta w stosunku do 
członków kierownictwa związane były z brakiem komunikacji i informacji, pomiędzy 
organem kierującym spółką a Miastem. Odnosząc się do zapytania o korektę finansową, jaka 
została dokonana poinformował, Ŝe zaistniało to na skutek błędów popełnionych  
w procedurze przetargowej dotyczącej zakupu wyposaŜenia laboratoriów, dokonanego  
ze środków unijnych. W wyniku kontroli przeprowadzonej przez instytucję dotującą, Park 
został zobowiązany do zwrotu ponad 1 600 tys. zł. Sprawa jest zawiła i skomplikowana, 
trwają postępowania odwoławcze. 

Andrzejowi Chuchnowskiemu – Prezydent poinformował, Ŝe widzi potrzebę sprzątania 
wymienionych terenów, dlatego teŜ polecił ZDiZ zorientować się w kwestii zakupu 
odpowiedniego sprzętu czyszczącego. 

Tomasz Łazarski odniósł się do zapytania o chodnik przy ul. W. Polskiego i poinformował, 
Ŝe po zakończeniu robót, m.in. kanalizacyjnych, ułoŜona zostanie na chodniku, jeszcze w tym 
roku, nowa kostka. 

W sprawie ścieŜek rowerowych - po dokonaniu przeglądu wszystkie niedogodności  
są sukcesywnie usuwane. Obecnie usuwane są wysokie krawęŜniki i układane progi 
najazdowe.  

Zabrudzenia na ul. Chłodnej i Placu M. Konopnickiej będą usunięte przez firmę 
dostarczającą sprzęt sprzątający, w ramach pokazu. Później będzie podjęta decyzja  
o ewentualnym zakupie urządzenia. 

Stanisław Kulikowski poinformował, Ŝe duŜa czcionka spowoduje pomniejszenie ilości 
wiadomości w gazecie, ale obiecał, Ŝe dołoŜy wszelkich starań Ŝeby wiadomości były 
bardziej skondensowane i dostosowane do potrzeb seniorów.  

Andrzej Bałazy – Komendant Miejski Policji odniósł się do wniosku o jednokierunkowość 
ul. Bakałarzewskiej. Według danych będących w posiadaniu policji, jest to ulica bez 
zagroŜeń. W okolicznościach obchodów świąt, zmieniana jest organizacja ruchu. 

Problem zakazu wyprzedzania na ul. Utrata był wielokrotnie rozwaŜany i ma swoje 
plusy i minusy. Minusy stanowi m.in. konieczność wykonania wielu prawoskrętów, a ponadto 
zakaz wyprzedzania powodowałaby wiele stresów u kierowców, którzy nie mogliby m.in. 
włączyć się do ruchu. Komendant proponował pozostawienie sytuacji bez zmian.  

Czesław Renkiewicz przypomniał, Ŝe zbliŜa się fakt rozpoczęcia budowy obwodnicy, juŜ we 
wrześniu, zostanie złoŜony wniosek o pozwolenie na budowę. 
 
 
Ad pkt . 33 
Wnioski i oświadczenia radnych.  

Wniosków nie zgłoszono. 
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Ad pkt . 34 
Zamknięcie obrad. 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja poświęcona będzie rozpatrzeniu 
projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta i przewidziana  
jest na dzień 29 października 2014 roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach przy ulicy Mickiewicza 1. 
 
 Kończąc LII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym za uczestnictwo 
w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Paweł Chuchnowski 

Protokołowała: 
ElŜbieta Bogdan 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


